
                                                             
 
 
 
 
 
Hennep biedt de sleutel tot 
een duurzamere toekomst, 
waarin gezondheid, milieu 
en economie samenkomen. 
Maar hoe kan het dat deze 
door God geschapen plant, 
die duizenden jaren als 
medicijn en grondstof werd 
gebruikt, is verdrongen door 
de chemisch gepatenteerde 
medicijnindustrie? De stig-
matisering van hennep 
begon in de twintigste eeuw, 
toen de opkomst van syn-
thetische farmaceutica en 
de belangen van de 
bestrijdingsmiddelenindust
rie ervoor zorgden dat deze 
heilzame plant werd 
verboden. 
 
Na de Tweede Wereldoorlog 
veranderde de houding ten 
opzichte van cannabis 
drastisch, mede door de 
invloed van de Amerikanen 
en hun strikte drugsbeleid. 
Terwijl tabak – een direct 
giftige stof die leidt tot 
ontstekingen en kanker – 
wijdverspreid bleef en zelfs 
werd gepromoot, werd 
cannabis gecriminaliseerd. 
Het waren met name 
Amerikaanse soldaten die 
tijdens en na de oorlog de 
massale consumptie van 
tabak naar Nederland 
brachten, wat leidde tot een 
sterke toename van roken in 
de samenleving. Dit terwijl  

 
 
 
 
 
 
cannabis van oudsher zowel 
gegeten als gerookt werd, 
afhankelijk van de cultuur, 
waardoor de genees-
krachtige eigenschappen 
optimaal benut konden 
worden. Vandaag de dag 
hebben we de mogelijkheid 
om cannabis puur te vapen, 
een veiliger alternatief 
waarbij de werkzame 
stoffen zonder schadelijke 
verbranding vrijkomen. 
 
Wat cannabis zo uniek 
maakt, is dat de 
geneeskrachtige bestand-
delen pas actief worden na 
verhitting. Dit maakt de 
plant relatief veilig in 
gebruik, hoewel een 
overdosis via eetbare 
producten kan leiden tot 
tijdelijke ongewenste 
effecten zoals angst of 
desoriëntatie. Toch zijn het 
de bestrijdingsmiddelen-
industrie en de farma-
ceutische industrie die 
cannabis in een kwaad 
daglicht hebben gesteld. 
Chemische medicijnen en 
pesticiden zijn een 
miljardenindustrie, en de 
herwaardering van hennep 
zou een bedreiging vormen 
voor hun monopolie. De 
farmaceutische industrie 
profiteert niet alleen van de 
onderdrukking van hennep, 
maar ook van de schadelijke  

 
 
 
 
 
 
gevolgen van alcohol-
gebruik, dat wereldwijd leidt 
tot ernstige gezondheids-
problemen en de vraag naar 
medicatie voor leverziekten, 
depressies en kanker 
vergroot. 
 
De Bijbel is duidelijk over de 
gevaren van overmatig 
alcoholgebruik. In Spreuken 
20:1 staat: "Wijn is een 
spotter, sterke drank is 
onstuimig, ieder die daarin 
dwaalt, is niet wijs." Paulus 
waarschuwt in Efeziërs 5:18:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
"En word niet dronken van 
wijn, waarin losbandigheid 
is, maar word vervuld met de 
Geest." Alcohol wordt direct 
giftig voor het lichaam, leidt 
tot verslaving en verhoogt 
het risico op ziekten. 
Cannabis daarentegen 
wordt nergens in de Bijbel 
expliciet verboden. Integen-
deel, in Genesis 1:29 zegt 
God: "Zie, Ik geef u al het 
zaaddragend gewas op de 
hele aarde." Dit kan worden 
geïnterpreteerd als een 
erkenning van de heilzame  

 
 
 
 
 
 
krachten van planten, 
waaronder hennep. 
 
Nederland stond ooit 
bekend als het boegbeeld 
van een open en 
vooruitstrevend beleid 
rondom cannabis. In de 
jaren ‘70 en ‘80 werd de 
plant geaccepteerd in de 
samenleving, en Amster-
dam werd een symbool voor 
tolerantie. Echter, onder 
internationale druk en 
economische belangen 
begon Nederland zijn  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
vooraanstaande positie te 
verliezen. Tegelijkertijd 
legaliseert Duitsland can-
nabis, wat nieuwe kansen 
biedt voor de Europese 
markt en samenwerking. De  
importtarieven en inter-
nationale regelgeving 
maken het noodzakelijk om 
opnieuw na te denken over 
onze afhankelijkheid van 
buitenlandse farmaceu-
tische producten. 
 
Hennep biedt een duurzaam 
alternatief, niet alleen voor  

 
 
 
 
 
 
medicijnen, maar ook voor 
de bouw en landbouw. De 
plant kan zonder pesticiden 
groeien, verbetert de 
bodemstructuur en helpt  
stikstofuitstoot 
verminderen. Dit sluit aan bij 
de doelstellingen van Natura 
2000, dat zich richt op het 
beschermen en herstellen 
van kwetsbare natuur-
gebieden. Daarnaast levert 
hennep gezonde voedings-
stoffen en kan het verwerkt 
worden tot natuurlijke 
geneesmiddelen zoals CBD- 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
olie. In de VS zijn er zelfs 
restaurants waar met 
cannabis wordt gekookt, 
wat de veelzijdigheid en 
acceptatie van de plant 
benadrukt. De bouwsector 
kan profiteren van hennep-
beton (hempcrete), een 
milieuvriendelijk en iso-
lerend materiaal dat 
bijdraagt aan CO2-reductie 
en energie-efficiënte 
woningen. 
 
Wat betreft verkeers-
veiligheid erkent het  

 
 
 
 
 
 
Ministerie van Veiligheid en 
Justitie dat THC geen 
betrouwbare factor is voor 
rijvaardigheid, en volgens de 
wetgeving mag iemand met 
3,0 microgram THC per liter  
bloed nog steeds veilig 
rijden. Dit benadrukt 
nogmaals hoe cannabis is 
gestigmatiseerd, terwijl 
schadelijkere stoffen zoals 
alcohol en tabak breed 
geaccepteerd blijven. 
 
De vraag naar cannabis blijft 
wereldwijd groeien, zowel 
voor medicinaal als recrea-
tief gebruik. Om een 
vergunning (ontheffing) te 
krijgen voor de teelt van 
hennep in Nederland, moet 
je voldoen aan strikte 
wettelijke eisen, zoals 
vastgelegd in de Opiumwet. 
Een aanvraag wordt alleen 
goedgekeurd als je kunt 
aantonen dat de teelt een  
wettelijk erkend doel dient, 
zoals wetenschappelijk 
onderzoek, geneeskundige 
toepassingen of veredeling 
van hennep. Je moet een 
overeenkomst hebben met 
de minister en bewijzen dat 
je activiteiten niet in strijd 
zijn met het belang van de 
volksgezondheid. 
 
 
Youri Hazeleger 
joet@joet.nl 

Na de Tweede Wereldoorlog veranderde de houding 
ten opzichte van cannabis drastisch, mede door de 

invloed van de Amerikanen en hun strikte beleid 

Hennep: Duurzaam alternatief voor 
Gezondheid, Milieu en Economie 

mailto:joet@joet.nl

